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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Ledamoten Christer Bentzer  (SPF) utsågs att tillsammans med vice ordföranden 

Sven Öberg (PRO)  justera dagens protokoll vilket ska ske fredagen den 16 mars. 

 

§ 2 

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2012-02-01 justerats den 3 februari. 

 

§ 3 

Verksamhetschefer enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen vid Solberga  

vård- och omsorgsboende och Älvsjö servicehus 

 

Enligt 29 § hälso- och sjukvårdslagen ska det finnas en person, verksamhetschef,  

som ansvarar för verksamhet där det bedrivs hälso- och sjukvård. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden utser enhetschef Ann-Christin  

Nordström och enhetschef Inger Berglund till verksamhetschefer för hälso- och 

sjukvården vid Solberga vård- och omsorgsboende samt att enhetschef Ann Norén 

utses till verksamhetschef för hälso- och sjukvården vid Älvsjö servicehus. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

25 januari 2012. Dnr 1.1.79-2012. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 4 

Ändrat hundrastområde och ny hundrastgård i Solbergaskogen 

 

Inom Älvsjö stadsdelsområde finns inga inhägnade hundrastgårdar, men fyra 

hundrastområden, varav Solbergaskogen är det största. Hundrastområden är 

naturområden som är skyltade, men inte inhägnade. Där får hundar gå okopplade 

under hundägarens tillsyn.  

 

Solbergaskogen har höga naturvärden och används flitigt av både solbergabor, 

förskolor och skolor. Förtätningen i Solberga har medfört fler besökare i 

Solbergaskogen och fler intressekonflikter. Till förvaltningen har det kommit in ett 

antal klagomål på lösa hundar samt önskemål om inhägnade hundrastgårdar.  

 

Förvaltningen föreslår att hundrastområdet begränsas till den nordvästra delen av 

Solbergaskogen, som inte har så många besökare. Samtidigt kan en inhägnad 

hundrastgård inrättas på en central plats i Solbergaskogen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 24 

februari 2012. Dnr 3.2.114-2012. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 
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§ 5 

Översyn av ersättningssystem inom hemtjänsten 

 

På uppdrag stadsledningskontoret har äldreförvaltningen genomfört en översyn av 

ersättningssystem inom hemtjänsten. Syftet är att säkerställa att stadens villkor och 

ersättning i kundvalet inom hemtjänsten ger förutsättningar för en god kvalitet på den 

hemtjänst som utförs i Stockholms stad.  

 

Förvaltningen instämmer i huvudsak med förslaget till ändrat ersättningssystem och 

anser att det nya systemet som ska baseras på utförd tid, kan bidra till att 

ersättningsförfarandet blir mer transparent och tydligare för såväl beställare, utförare 

och för den enskilda kunden.   

 

I tjänsteutlåtandet har förvaltningen pekat på flera viktiga frågor som behöver beaktas 

i samband med införandet av ett tidsregistreringssystem. Innan systemet införs bör 

därför ett pilotprojekt genomföras där beställare och utförare är delaktiga.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 8 mars 

2012. Dnr 1.5.1.48-2012. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 6 

Framkomlighetsstrategi för Stockholm 2030 

 

Trafikkontoret har tagit fram ett förslag till en Framkomlighetsstrategi som beskriver 

hur gatu- och vägnätet ska kunna möta den ökande efterfrågan på transportkapacitet 

på i stort sett samma yta som tidigare. I en bilaga finns även ett förslag till 

handlingsplan för åren 2012-2016. Strategin anger principer för hur staden ska 

prioritera i stora och små beslut för att kapaciteten och pålitligheten i väg- och 

gatutrafiken kan öka. Det är inte längre bilarnas framkomlighet som är i fokus, utan 

de gåendes, cyklisternas och kollektivtrafikresenärernas. 

 

Förvaltningen anser att förslaget till Framkomlighetsstrategi och handlingsplan som 

helhet är bra. Målen är ambitiösa men inte omöjliga att uppnå. Därutöver betonar 

förvaltningen behovet av bättre tvärgående busslinjer i Söderort, behovet av att lösa 

störningarna från Älvsjövägen, samt parkeringsproblemen i Solberga. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 3 mars 

2012. Dnr 1.5.670-2011. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Anmälan av patientsäkerhetsberättelse 2011 för äldreomsorgens särskilda 

boenden i kommunal regi och på entreprenad 

 

Patientsäkerhetslagen, som trädde i kraft den 1 januari 2011 syftar till att främja hög 

patientsäkerhet inom hälso- och sjukvården genom att minska antalet vårdskador och 

tydliggöra vårdgivarens ansvar.  

 

För att uppfylla kraven i patientsäkerhetslagen är vårdgivaren skyldig att senast den 1 

mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse där det ska framgå hur 

patientsäkerhetsarbetet har bedrivits under föregående kalenderår, vilka åtgärder som 

har vidtagits för att öka patientsäkerheten och vilka resultat som har uppnåtts.  

 

I Älvsjös stadsdelsområde är stadsdelsnämnden ansvarig vårdgivare för hälso- och 

sjukvården i kommunens särskilda boenden för äldreomsorg, Solberga vård- och 

omsorgsboende och Älvsjö servicehus.  

 

Stadsdelsnämnden är även ytterst ansvarig vårdgivare för verksamheter som drivs på 

entreprenad enligt avtal. I stadsdelsområdet finns en verksamhet på entreprenad, 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende som drivs av Carema Äldreomsorg AB. 

Samtliga verksamheter har upprättat en patientsäkerhets- berättelse som beskriver hur 

patientsäkerhetsarbetet bedrivits under 2011.  

 

 Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 22  

 februari 2012. Dnr 1.1.110-2012. 

 

Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag 

 

§ 8 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort, reviderad 2012 – 

Anmälan 

 

Stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, Hägersten-Liljeholmen och Älvsjö har 

reviderat den gemensamma äldreboendeplanen för Västra Söderort, enligt uppdrag 

från äldreförvaltningen. 

  

Antalet äldre över 80 år prognostiseras minska fram till år 2018 för att därefter öka. 

För de äldre över 90 år väntas en kraftig ökning av antalet först åren 2030-2040. I 

Västra Söderort finns ett brett utbud av olika boendeformer för äldre som drivs i såväl 

egen regi som på entreprenad och av privata utförare.  

 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av servicehus samt vård- och 

omsorgsboende kan tillgodose behovet under de närmaste åren. Seniorboende och 

trygghetsboende samt en utvecklad hemtjänst med specialteam, hemsjukvård och 

tillgång till dagverksamhet kan komma att innebära ett minskat behov av framförallt 

servicehus men även vård- och omsorgsboende. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 29 

februari 2012. Dnr 7.125-2012.  
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Pensionärsrådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 9 

Rapporter/frågor från rådets medlemmar 

 

Verksamhetscheferna vid vårdcentralerna i Älvsjö, Liseberg och Fruängen kommer 

till rådet den 15 maj och presidiet den 7 juni. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

Britt-Marie Ericsson 


